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Beste buren, 
 
De reanimatiecursus (met AED) gaat van start  
23 buren hebben zich aangemeld voor de reanimatiecursus in onze polder! Volgens de Stichting 
Reanimatie Woerden een ongekend groot aantal ineens. Wij zijn blij met dit grote enthousiasme. 
Fantastisch. Van de Wildveldseweg doen mee Hettie en Rene van Wijk , Gooyert-Jan en Ina Verlaan, 
Paul en Jolanda van Rossum, Tim en Daniek van Leeuwen en Kees en Corry Vernooij. Van de Gerverscop 
doen mee Hanneke en Yvette Klarenbeek, Truus Lekkerkerk, Ria Schuilenburg, William en Bianca 
Vergeer, Wim en Bets Doornebal . Pieter en Danielle Gevers Deynoot, Joost Heijnis en Barbara en Jan-
Willem Moerkerk. Dit naast diverse buren die al voor reanimatie gecertificeerd zijn.  
 
De cursus bestaat uit twee les-bijeenkomsten en vinden in kleine groepen van 6 a 7 deelnemers plaats 
met voor elke deelnemer een eigen reanimatie-pop. De stichting reanimatie heeft drie cursusdata 
beschikbaar gesteld:   

A.  Zaterdag 28 januari  en 4 februari van 10.00 tot 12.30 uur 
B.  Dinsdag 31 januari en 7 februari van 19.30 tot 22.00 uur 
C.  Donderdag 16 februari en 23 februari van 19.30 tot 22.00 uur 

 
Deelnemers graag A, B of C aangeven via info@polderhart.nl o.v.v. "reanimatiecursus". 
Graag je voorkeur, en of je een bepaalde groep echt niet kan, zodat wij een goede verdeling 
over de drie groepen kunnen maken. Dankjewel.     

 
Ons Polderhart betaalt de helft van de cursuskosten, zodat er per deelnemer 10 Euro overblijft. De 
stichting Reanimatie Woerden is bereid gevonden de cursus in onze polder te komen geven. Danielle 
en Pieter hebben daarvoor al een ruimte beschikbaar gesteld (Gerverscop 4a). Wellicht kan iemand 
anders ook nog een gelegenheid bieden? We horen dat graag via info@polderhart.nl.  
 
Komende week wordt een aparte app-groep “Cursus AED” gemaakt om deelnemers verder op de 
hoogte te kunnen stellen. (Mocht je dat niet willen, geef dat dan aan, dan zoeken we een andere 
manier van communicatie). Wil je meer informatie dan 
kan je Danielle altijd even bellen: 06-2142 1359 en 
anders vanaf volgende week in de app-groep. 
 
Meer zonnepanelen en minder asbest in onze polder 
De verduurzaming van onze polder gaat gestaag verder.  
 
Afgelopen september is er bij de familie Sturkenboom op 
de Wildveldseweg 21 een nieuwe zon-installatie op het 
dak geplaatst van 20 panelen.  Foto: Panelen bij de familie Sturkenboom  



 
Bij de familie Doornenbal op de Gerverscop 19 is eind oktober het asbest dak verwijderd.  
 

 
 
Opslag van Energie biedt mogelijkheden voor grote dakeigenaren 
Ons Polderhart heeft zich met het project zon op dak en kleine windmolens ingezet voor het opwekken 
van duurzame energie in onze polder, met behoud van het historisch landschap. Veel van onze leden 
(burgers én boeren) hebben inmiddels zonnepanelen op hun daken of gaan daar binnenkort toe over. 
Ook zijn twee aanvragen voor kleine windmolens in gang gezet.  
 
Waarom opslag van energie? Stroom opwekken is één ding, zorgen dat je al die opgewekte stroom 
ook zelf op het erf kunt gebruiken is een ander ding. Overdag en vooral in de zomer wekken 
zonnepanelen veel stroom op. Zoveel dat je dat moet terugleveren aan het net. Maar aan het eind van 
elke dag heb je die stroom weer nodig, bijvoorbeeld bij het melken en voor de koeling. Met de huidige 
salderingsregeling wordt de stroom die je teruglevert tegen dezelfde prijs verrekent met stroom die je 
afneemt. Nu maakt het dus nog weinig uit, maar de salderingsregeling gaat verdwijnen. Straks wordt 
de prijs die je voor je eigen opgewekte stroom krijgt (veel) lager, en wordt de prijs van stroom op uren 
dat de zon niet schijnt duurder.  
Dit is een belangrijke reden om te kijken naar de mogelijkheden van energieopslag. Dan kun je zelf 
opgewekte stoom in accu’s opslaan en die stroom gebruiken als het donker is. Dat kan technisch, maar 
is nu nog relatief duur. De provincie Utrecht wil stimuleren dat eigenaren van grote daken minder 
stroom terugleveren (om het elektriciteitsnet te ontlasten), en bevorderen die stroom op te slaan om 
later zelf weer te gebruiken. Daarom is voor grote dakeigenaren een subsidieregeling in het leven 
geroepen die maar liefst 45% (!) van alle kosten afdekt.  
 
Met hulp van Wilko Kistemaker heeft Ons Polderhart zich daarin verdiept. Aan twee experts is 
gevraagd na te gaan of dit interessant is voor onze grote dakeigenaren. Op basis van het energiegebruik 
van één van onze boeren, Tim van Leeuwen, zijn daarvoor berekeningen gemaakt. 
Op 12 december is voor onze grote dakeigenaren in de Molenvoet aan de Wildveldseweg een 
informatieavond georganiseerd. De resultaten van de twee experts zijn daar gepresenteerd en 
besproken. De conclusie van de aanwezigen was dat opslag met deze subsidie van 45% interessant is. 
 
 

Foto’s: Verwijdering asbest bij de familie Doornenbal  



 

 
 
Hoe verder 
Om een preciezer beeld te krijgen is het nodig om per boer het exacte stroomgebruik over de dag in 
beeld te krijgen. Dit kan door een apparaatje aan te schaffen dat de slimme meter kan uitlezen en dat 
gedurende één maand te doen. Met die informatie kunnen de experts (Soft Energy en I-Well) per 
individueel bedrijf berekenen hoeveel stroom er opgeslagen kan worden, wat dat kost én wat dat 
oplevert. Op de informatieavond hebben vier boeren besloten met deze metingen hun eigen 
stroomverbruik over de dag in beeld te gaan brengen. De metingen worden in ieder geval vanaf 1 
januari 2023 gedaan en na een maand worden de gegevens naar de experts doorgestuurd. In de 
tweede helft van februari vindt dan een vervolg bijeenkomst plaats over wat de berekeningen per 
situatie opleveren. Daarmee kan elke grote dakeigenaar besluiten of hij zelf wil overgaan tot het 
aanschaffen van een accu voor opslag met gebruik van de subsidieregeling van 45%. 
 
Tot slot 
Ons Polderhart bestaat nu twee jaar. Het bestuur kijkt met grote tevredenheid terug op wat we in onze 
polder samen al bereikt hebben. Harstikke leuk om te zien hoeveel animo er van onze leden is om deel 
te nemen aan de diverse duurzaamheidsinitiatieven, de bloeiende bermen, de AED cursus, natuurlijk 
de fijne burenmiddag, de ALV, inclusief het onvergetelijke touwtrek-event. Iedereen heel erg bedankt 
voor jullie vertrouwen en inzet om stap voor stap zelf de regie in onze polder in handen te nemen en 
gezamenlijk te bouwen aan de duurzame ontwikkeling van onze mooie polder.  
 
We wensen iedereen fijne feestdagen en een heel goed 2023. 
 
Met vriendelijke groet, 
Hans, Kees, Tim, Martin, Jan-Willem, Joost, Danielle en Arnold 

Foto: Floris Bruning (Soft Energy) informeert de grote dakeigenaren over de mogelijkheden van opslag  


